
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel torsdag den 8. oktober 2020 kl. 17.00-19.30 i blå stue på 

biblioteket i Brønderslev, P. N. Jensens Plads 5, Brønderslev 

Deltagere: Thomas, Jens, Benjamin 

Afbud: Margrethe, Betty, Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra kredsbestyrelsesmødet den 19. august 2020 

Det blev godkendt. 

3. Årshjul for 2020-2021 

Opdateret pr. 8. oktober 2020. Den udsendte plan blev tilrettet og fordeling af møder i henhold hertil 

fastsat. Den reviderede plan udsendes før næste møde. 

 

4. Fokus kommune Brønderslev 

 Benjamin: 

1. Det grønne råd 27. august. Det var spændende at være med til dette første møde, fortalte han. Referat 

kan findes på kommunens hjemmeside. 

2. Møde på rådhuset 8. september om facilitetsstrategier. I indbydelsen stod blandt andet: 

Bevæg dig for livet i Brønderslev Kommune 
Den lokale Bevæg dig for livet indsats har ét overordnet mål: 2500 flere skal være fysisk aktive. Herunder er 
der en målsætning om, at flere skal være med i aktive fællesskaber.  Kort sagt er målet med visionen 
således at få flere borgere til at være aktive og være med i fællesskaber. Vi er godt i gang med arbejdet, og 
de første tal ser lovende ud. For at kunne udvikle endnu mere, så er der behov for, at vi kaster et blik på de 
fysiske rammer for aktiviteter og fællesskaber. Har vi de rette faciliteter? Udnytter vi dem bedst muligt? 
Kan vi samarbejde anderledes omkring dem? Derfor går arbejdet på en facilitetsstrategi nu for alvor i gang 
med involveringen af jer. Strategien skal politisk behandles og skabe en retning for det videre tværgående 
samarbejde omkring faciliteter til fællesskab og bevægelse i Brønderslev Kommune. I kan læse mere om 
den lokale indsats via: https://www.bronderslev.dk/Fritid/BevaegDigForLivet.aspx 
  
For at give jer en nærmere idé om, hvilke temaer en facilitetsstrategi kan indeholde, hvad der kan 
behandles og hvilke perspektiver der f.eks. kan drøftes vedhæftes en liste med eksempler. 

Som forberedelse til mødet, så vil vi bede dig overveje dit/jeres indgangsvinkel til følgende spørgsmål: 

        Hvad forstår du/I ved følgende fire temaer, og deres indflydelse på bevægelse, aktiviteter og 
fællesskab?: 
- Natur og Byrum 
- Kommunale institutioner 
- Landdistrikter 
- Klassiske idrætsanlæg 

https://www.bronderslev.dk/Fritid/BevaegDigForLivet.aspx
http://f.eks/


 

 

        Hvad mener du/I vil være det vigtigste at udvikle, gøre mere af eller samarbejde om. Indenfor de fire 
temaer?: 
- Natur og Byrum 
- Kommunale institutioner 
- Landdistrikter 
- Klassiske idrætsanlæg 

 Hvor ser du/I særlige potentiale for samarbejder eller udvikling af faciliteter i forhold til at nå nye            
målgrupper og få flere gjort aktive og få flere med i fællesskaber? 
3. Aktuelle planændringer i kommunen. Ingen. 
4. Aktuelle sager fra teknik og miljøudvalget. Ingen. 
5. Ny fredningssag. Thomas og Benjamin deltager i møde 14. oktober. Mødet drejer sig om nogle fredede 
træer ved tennisbanen i Dronninglund. Træerne er faretruende ved at falde sammen, men de er hjem for 
flagermus!  

 
5. Regionen 

1. Møde i Regionsudvalget 25. august. Thomas har sendt referat fra dette online møde. 

2. Borgermøde om råstofplan i Frederikshavn 7. september. Aflyst på grund af corona. 

6. Nyt fra NS Vendsyssel 

Møde 10. september i skovbrugerrådet. Referat er udsendt. Af afsnit 4 i dette referat fremgår, at 

Naturstyrelsen Vendsyssel ønsker frivillig arbejdskraft til opgaver, som den ikke selv har midler til. Måske 

kan landroverklubben hjælpe, sagde Benjamin. Thomas formidler kontakt.   

7. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Ny direktør. En procedure er sat i gang med henblik på ansættelse 1. januar 2021. 

2. Mere materiale til velkomstpakken. Friluftsrådets naturpolitik. 

3. Udlodningsmidler. Se brev i indbakken, kredspostkassen 8. oktober. Brevet omhandler 6 projekter, som 

skal skabe bedre adgang til naturen i Region Nordjylland. 

 

8. Afholdte møder 

1. Vandrådsarbejdet. Der har været møde 20. og 27. august, hvor Thomas deltog. Den endelige indstilling er 

sendt i mail 25. september. 

2. Møde i Rotary Hjørring den 14. september. Margrethe deltog. Hun har sendt et lille rids. Her er et 

uddrag: Super fint møde og jeg synes at det gik godt. De var interesserede og der var gode spørgsmål. Jeg 

tror dog ikke umiddelbart at det kaster en temagruppe af sig. I bund og grund tror jeg mest det var/er 

Svend der brænder for det?? Han kunne måske være interesseret i at bidrage til FR lokalt på anden vis. 

3. REKU møde 15. september. Thomas deltog. Et fyldigt referat kan findes i kredspostkassen. 

4. Seminar 3. oktober på Munkebjerg Hotel om friluftsliv i den vilde natur. Jens deltog i dette fine 

arrangement med 43 deltagere. Det omfattende materiale fra dagen er udsendt 5. oktober af Kristian Jager 

Nykrog, og kan ses i kredspostkassen.    

  

 



 

 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Møde i grønt råd 3. september. Thomas og Jens deltog. Vi startede med en besigtigelse af Bagterp og 

Astrup plantager. Derefter møde i Astrup forsamlingshus. Referat på kommunens hjemmeside. 

Brønderslev Kommune. 

Se afsnit 4. 

Frederikshavn Kommune.  

Møde i grønt råd 15. september. Referat kan findes på kommunens hjemmeside. Det blev nævnt, at Betty 

havde bemærkninger hertil. Geopark planerne er ikke kommet videre. 

Læsø Kommune. 

Fokuskommune næste gang. 

 

10. Nyt om fredninger 

1. Hegning ved Tversted og i Tolne Skov. Disse sager er omtalt i referatet fra sidste møde 19. august. De skal 

behandles 9. september. Vi ønsker kort over områderne, der viser placering af hegn og låger. Desuden har 

det også betydning, hvilke dyr der udsættes. Det vil være uheldigt med vildheste. 

2. Hegning ved Grishøjgårds Krat i Brønderslev. Denne har været omtalt i referatet fra 4. juni. Også denne 

sag behandles 9. september. Man vil forsøge at finde en løsning ved egen hjælp, så det ikke bliver 

nødvendigt at inddrage naturklagenævnet. 

 

11. Næste møde 

8. december 2020. Det skulle have været 3. december, men Thomas har ønsket det flyttet. 

12. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


